
آرمان ملی: در حالی مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال 
از حضور کمک داور ویدئویی از فصل آینده در فوتبال ایران 
صحبت کرد که دیگر خبری از پرافتخار ترین تیم داوری ایران 

نیست! 

   بیانیه در مورد داوری 
رسانه رسمی باشگاه استقلال نوشت: » بی شک مهم ترین 
، گل آفساید پرسپولیس و  اتفاق بازی های این هفته لیگ برتر
پنالتی سوخته ملوان بود که باعث شد در آخرین بازی هفته، 
جای برنده و بازنده در ورزشگاه آزادی عوض شود. این همان 
ورزشگاهی است که هفته قبل در آن، گل صد در صد سالم 
گل سالم  استقلال نادیده گرفته شد و همین سه اشتباه )
استقلال که دیده نشد، گل آفساید پرسپولیس و پنالتی مفقود 
خ نمی داد، الان فاصله استقلال و تیم دوم  گر ر شده ملوان( ا
! حالا اشتباهات  جدول در صدر ۶ امتیاز بود، نه یک امتیاز
۲۰ هفته قبلی لیگ برتر و شش گل آفساید پرسپولیس به گواه 
کارشناسان داوری رسانه ها و برنامه های تلویزیونی تا اینجای 
فصل و هفت امتیازی که با اتفاقات داوری به حساب رقیب 
واریز شد، بماند.« همچنین باشگاه پرسپولیس نوشت: »یک 
داستان تکراری باز هم در حال روی دادن است، باز هم علیه 
پرسپولیس حرف هایی می زنند که توهین به شعور جامعه 
و ارکان فوتبال است و باز از سوی ارکان انضباطی و اخلاقی 
برخورد نمی شود و باز آنها با خاطر آسوده تری به این روند ادامه 
خواهند داد، باز ما شکایت خواهیم کرد و باز تبرئه خواهند شد 
و باز به زعم خود به پرسپولیس و فوتبال ایران توهین خواهد 
شد. در جمعه ای که گذشت باز هم پای پرسپولیس را وسط 
گر در  کشیدند در حالی که در همین فصل جاری رقابت ها ا
رویارویی مستقیم با پرسپولیس از اشتباهات داوری بهره مند 
کنون در صدر جدول نبودند، در پایان نیم فصل  نشده بودند، ا

نخست هم در صدر جدول نبودند.«

   صحبت تاج 
مهدی تاج در خصوص گلایه باشگاه ها درمورد اشتباهات 
داوری که در بازی جمعه شب گذشته پرسپولیس و ملوان، 
اشتباهات داوری به ضرر تیم تارتار رقم خورد، عنوان کرد: 
همه باشگاه ها ضرر می کنند و نمی دانم چه کسی نفع می برد! 

حرف درستی است و ما باید VAR را به ایران بیاوریم. 
گر این سیستم را هم بیاوریم،  هرچند امیدوار نیستم ا

باز هم برخی اعتراض نکنند چون اعتراض الآن یک کار 
کام می شود اعتراض می کند تا  طبیعی شده است، هرکسی نا

 VAR کامی داور را هم مقصر بداند، با وجود این باید در این نا
را بیاوریم تا زمینه اعتراض فراهم نشود. وی در پاسخ به این 
سؤال؛ VAR به فصل آینده می رسد؟ گفت: بله، ان شاءا...، 
از فردا ۲5 داور ما زیرنظر یک مدرس اسپانیایی و یک مدرس 
ایتالیایی آموزش می بینند. این مدرس ها وارد ایران شدند و 
در تهران هستند، 7 نفر هم اتاق VAR را می بینند، آموزش 
اتاق VAR توسط دو مدرس مصری و اردنی انجام می شود، 
ما آموزش ها را انجام می دهیم و ۶، 7 نفر هم الآن لایسنس 
 VAR گر سیستم گرفته اند. تاج یادآور شد: نگران این بودیم که ا

به ایران بیاید داوران ما آموزش ندیده باشند که خوشبختانه 
این موضوع را جلو انداختیم. اینکه بگویم چه مشکلاتی برای 
آوردن VAR داریم به ظاهر ساده است ولی در مجموع یک 
مشکلات جدی و خاص خودش را داشته است که در حال 
رفع آن هستیم. بعضی سیستم ها VAR سیار هستند که در 
همه جای دنیا هم مرسوم هست و به محل برگزاری مسابقات 
 VAR منتقل می شود، بعضی از ورزشگاه ها به صورت ثابت
نصب می کنیم و اینها توسط شرکت تجهیز انجام می شود. به 
یک سری از باشگاه ها هم مانند گل گهر و سپاهان و ذوب آهن 
گذار می کنیم. تصور ما این است که لیگ آینده را  VAR را وا
با VAR برگزار می کنیم و بخش اعظمی از این نارضایتی ها 
برطرف خواهد شد، هرچند خیلی امیدوار نیستیم که دیگر 

کسی اعتراض نکند. 

   خداحافظی پرافتخارترین تیم داوری ایران 
با خداحافظی محمدرضا منصوری، حالا دیگر اثری از 
پرافتخارترین تیم داوری ایران چه در لیگ داخلی و چه در 
سطح جهانی نخواهد بود. به گفته محمدرضا منصوری، 
دیدار پرسپولیس و ملوان در هفته بیست و سوم، آخرین قاب 
پرچم زدن او در زمین فوتبال بود و او برای همیشه قضاوت و 
پرچم زدن را کنار گذاشت. اتفاقی که نه تنها شایسته این داور 
۴5 ساله نبود، بلکه باعث شد او هم مثل رفیقان صمیمی اش 
از  غریبانه  ابوالفضلی،  محمدرضا  و  فغانی  علیرضا  یعنی 
زمین چمن خداحافظی کند؛ خداحافظی که نه تنها لایق 
یکی از سه تفنگدار داوری ایران در آسیا و جهان نبود بلکه 
بسیار پایین تر از شان داوری بود که در این سال ها زحمات 
زیادی را برای داوری ایران کشیده است. ایسنا نوشت: ۱۸ 
سال پیش در دیدار شهید قندی یزد و ملوان، محمدرضا 
منصوری برای اولین بار در لیگ برتر پرچم زد و به مروز خود 
را تبدیل به یکی از پرافتخارترین کمک داوران ایرانی کرد. 
منصوری سابقه قضاوت در جام های جهانی ۲۰۱۸ و ۲۰۲۲ و 
جام ملت های ۲۰۱۹ را در کارنامه خود دارد. او مجموعا در ۶ 
بازی جام جهانی و 7 داربی سوت زد و یکی از پرافتخارترین 
کمک داوران تاریخ ایران به حساب می آید. او در کنار علیرضا 
فغانی و محمدرضا ابوالفضلی، یکی از پرافتخارترین کمک 

داوران ایران است و همانند فغانی و ابوالفضلی به طرزی 
کلکسیون  تا  کرد  خداحافظی  داوری  از  ناراحت کننده 
قدرنشناسی کمیته داوران کامل شود. کمیته ای که باعث 
فراری دادن فغانی و به سایه رفتن ابوالفضلی شد. منصوری 
دلیل خداحافظی خود را قانون خروج داوران بالای ۴5 سال 
از لیست داوران بین المللی اعلام کرد؛ قانونی که شاید کمیته 
داوران فعلی آن را تصویب نکرده باشد اما بسیاری از داوران 
فعال و غیرفعال لیگ برتری و بین المللی امید داشتند که با 
توجه به حضور خداداد افشاریان در راس داوری، این قانون 
برداشته یا حداقل اصلاح شود. قانونی که به اعتقاد بسیاری 
موجب فراری دادن فغانی شد تا برخی ها در کمیته داوران 
حفظ قدرت کنند. حذف کردن پرافتخارترین تیم داوری 
ایران که ۲ جام جهانی و ۲ جام ملت ها را سوت زده بود، کار 
سختی به حساب می آمد، اما کمیته داوران موفق به انجام 
این مهم شد. تیم داوری که حتی کاندیدای قضاوت در 
فینال جام جهانی ۲۰۱۸ بود، حالا دیگر فعالیتی در فوتبال 
ایران ندارد و به لطف افشاریان حتی حاضر نیستند که با 
کمیته داوران فعلی همکاری داشته باشند. قانونی که در 
ایران جلوی پای داوران است، سبب شد تا فغانی به استرالیا 
برود و همچنان شانس برای قضاوت در جام جهانی را داشته 
باشد که از قضا به این مهم نیز دست پیدا کرد. محمدرضا 
ابوالفضلی و محمدرضا منصوری نیز در کمال شایستگی، 
مجبور به خداحافظی از داوری شدند زیرا دیگر سوت زدن 

یکی در میان در لیگ برتر برای آنها انگیزه کافی نبود. 
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تاج خبر داد: 

VARبرگزاری لیگ بعدی با

اعلام آمادگی رئال مادرید  
برای تمدید قرارداد ناچو

باشگاه رئال مادرید تصمیم گیری درباره 
گذار  آینده ناچو فرناندس را کاملاً به خود او وا
کرده است. تا پیش از این به نظر می رسید که 
مدافع میانی 3۴ ساله رئالی ها در پایان فصل 
گو برنابئو خاتمه  به دوران حضورش در سانتیا
خواهد داد اما با پررنگ تر شدن نقش او در 
کتیکی کارلو آنچلوتی در فصل  برنامه های تا
جاری، ممکن است آینده متفاوتی در انتظار 
بازیکن کهنه کار باشد. طبق ادعای نشریه آ اس، 
ماندن یا نماندن ناچو در رئال مادرید کاملاً به 
خود او بستگی دارد و مسئولان باشگاه نیز در 
اظهارنظری که رسانه ای نشده، گفته اند »به 
محض ابراز تمایل بازیکن برای تمدید قرارداد، 

فردای آن روز قراردادش تمدید خواهد شد.« 

ویژه

اعضای تیم استقلال در تمرین 
دیروز تولد بازیکن خود را جشن 
ل با  گرفتند. بازیکنان استقلا
بیر  ز ی  ا بر کیک  یک  فتن  گر
نیک نفس هافبک باتجربه خود 
تولد 31 سالگی این بازیکن را 

گرفتند.  جشن 

کو  گردان پا مطابق برنامه شا
خمس دیروز در استادیوم بنیان 
ل دور هم جمع شدند و  دیز
یک جلسه تمرینی را پشت سر 
گذاشتند. این تمرین تحت تاثیر 
بر  ا بر تی تی ها  تلخ  شکست 

ذوب آهن برگزار شد.

دیدار تیم های مس و پیکان با 
تساوی به پایان رسید. یکی از 
حواشی جالب این بازی به درگیری 
لفظی جلال الدین علی محمدی 
هافبک باتجربه مسی ها با اعضای 
نیمکت پیکان و به خصوص رضا 

عنایتی بود. 

ت
شــ

س نو
عک

        درگیری   جشن تمرین تلخ

گفتوگو

و  استقلال  پیشکسوت  بابایی  حمیدرضا 
کارشناس فوتبال کشورمان در خصوص عملکرد 

گردان جواد نکونام صحبت کرد.  شا
    درباره برتری تیم فوتبال استقلال مقابل 

ک چه نظری دارید؟ آلومینیوم ارا
 استقلال شایسته گل های بیشتری بود، اما 
متأسفانه بدشانس بودند. گل استقلال کاملاً 
کتیکی بود. نکونام به خوبی تیم خود را  سالم و تا
هدایت می کند و قطعاً از این تیم و کادرفنی اش 
انتظار قهرمانی داریم. پیروزی برابر آلومینیوم 
ک در خانه خودش کار هر تیمی نیست و  ارا
نکونام با هوش برتر خود موفق شد این تیم را در 
هر ۲ بازی رفت و برگشت شکست دهد. استقلال 
کی دارد از جمله زوج جلالی و  زوج های خطرنا
بلانکو که در ۲ بازی اخیر بسیار خوب کار کرده اند 
و در سوی دیگر فخرالدینی که واقعا احیاء شده و 
در بعضی صحنه ها گره مسابقه را باز می کند. در 
کل از عملکرد بازیکنان راضی هستیم. استقلال 
گر  در این بازی شانس گلزنی زیادی داشت که ا
تبدیل به گل می شدند با اختلاف برنده بازی 
بودیم، اما متأسفانه بدشانس بودیم و بسیاری 
از توپ ها گل نشد. خوشبختانه در خانه حریف 
فرصت گلزنی زیادی به حریف ندادیم و به رغم 
اینکه آلومینیوم تیم خوبی است، اما مقابل 

استقلال نتوانست موقعیت زیادی خلق کند. 
    شرایط استقلال در ادامه فصل را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
استقلال الان دچار اختلافات درون خانوادگی 
است که این حواشی ذره ذره به بازیکنان منتقل 
می شود که امیدواریم تا پایان فصل این تنش ها 
وارد اردوگاه بازیکنان نشود. نکونام تجربه بالایی 
دارد و تا جایی که ممکن است این حواشی 
را کنترل کرده، اما مدیریت باشگاه متأسفانه 
با سکوتی که در پیش گرفته باعث سردرگمی 
هواداران شده و باعث شده یکسری شایعات 
سر زبان ها بیفتد که امیدواریم هیچکدام از آنها 
حقیقت نداشته باشد. استقلال کادرفنی توانا 
و باهوشی دارد و من به آنها ایمان دارم. ما 7 تا 
فینال تا پایان فصل داریم و هر امتیاز آن بسیار 

مهم است. 
   درباره بازی بعدی استقلال مقابل شمس 
آذر قزوین در هفته بیست وچهارم، چه نظری 

دارید؟
کی است و دست  شمس آذر واقعا تیم خطرنا
کم گرفتن این تیم تبعات بدی برای استقلال 
خواهد داشت. این تیم با وجود کسر امتیازی که 
تجربه کرد باز هم در نیمه بالای جدول قرار گرفته 

و شایستگی بالایی دارد. 

بابایی: 
 دست کم گرفتن 

 شمس آذر تبعات بدی 
برای استقلال خواهد داشت

یزدانی و زارع در صدر رنکینگ  
برترین آزادکاران جهان

ایسنا: در رنکینگ جدید برترین آزادکاران 
ع در  جهان، امیرمحمد یزدانی و امیرحسین زار
رده نخست اوزان 7۰ و ۱۲5 کیلوگرم جای دارند. 
در پایان رقابت های کشتی آزاد قهرمانی آسیا، 
رنکینگ جدید برترین آزادکاران جهان اعلام 
شد. در رنکینگ جدید اتحادیه جهانی کشتی، 
ع در صدر  امیرمحمد یزدانی و امیرحسین زار
اوزان 7۰ و ۱۲5 کیلوگرم جای دارند و رحمان 
عموزاد و محمد نخودی نیز در رده دوم اوزان ۶5 
و 7۹ کیلوگرم قرار دارند. حسن یزدانی نیز در رده 

چهارم وزن ۸۶ کیلوگرم جای دارد. 

 پائز در کورس قهرمانی لیگ 
والیبال اوکراین باقی ماند

تسنیم: تیم والیبال اپی سنتر با پیروزی 
مقابل پرامیتی در کورس قهرمانی لیگ برتر 
اوکراین باقی ماند. تیم والیبال اپی سنتر در 
بازی سوم سری فینال لیگ برتر اوکراین با 
نتیجه 3 بر ۲ مقابل پرامیتی به پیروزی رسید. 
گردان مائوریسیو موتا پائز در ست های اول،  شا
چهارم و پنجم با نتایج ۲5 بر ۱۶، ۲5 بر ۲3 و ۱5 
بر ۱۲ برنده شدند و ست های دوم و سوم را ۲۲ 
گذار کردند. اپی سنتر در بازی  بر ۲5 و ۱۶ بر ۲5 وا
شماری ۲ بر یک از حریف خود عقب است. بازی 
چهارم سری فینال، یک شنبه برگزار خواهد 
شد. مائوریسیو موتا پائز پس از فراغت از لیگ 
اوکراین به تهران می آید تا هدایت تیم ملی 

والیبال ایران را بر عهده بگیرد. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: سرمربی پیشین تیم فوتبال پرسپولیس اعتقاد 
دارد این تیم در مصاف با ملوان ۱۰ نفره بازی کرده است. حمید 
درخشان درباره برتری یک بر صفر پرسپولیس برابر ملوان اظهار 
داشت: گرفتن سه امتیاز مهم بود، ولی پرسپولیس در نیمه 
دوم شرایط خوبی نداشت. انتظار داشتیم تعویض های خوبی 
خ نداد و در واقع تعویض های  صورت بگیرد که این اتفاق ر
پرسپولیس نتوانست فشار ملوان را روی دروازه این تیم کم 
کند. پرسپولیس در نیمه دوم ۱۰ نفره بازی کرد، چون یکی از 
بازیکنان واقعاً عملکرد خوبی نداشت و البته من دوست ندارم 
اسمی از آن بازیکن بیاورم. وی با اشاره به عملکرد مثبت اوسمار 
لوس ویرا در پرسپولیس خاطر نشان کرد: قطعاً این مربی نتایج 
، شکل بازی  خوبی با پرسپولیس گرفته، ولی مسئله مهم دیگر
تیم است. الان پرسپولیس در حساس ترین شرایط قرار دارد و 
گر قرار باشد نیمه دوم بازی با ملوان دوباره تکرار شود، بدون  ا
شک کار پرسپولیس برای قهرمان شدن سخت خواهد شد. 
پرسپولیس نباید در بازی های آینده غفلت و اشتباهی داشته 
باشد. پیشکسوت باشگاه پرسپولیس در پاسخ به این پرسش 
که برای قهرمانی در لیگ برتر، شانس پرسپولیس بیشتر است یا 
کید کرد: به نظر من شانس هر دو تیم برابر است و  استقلال، تأ
تیمی قهرمان خواهد شد که در بازی های آینده کمترین اشتباه 
و بیش ترین تمرکز را داشته باشد. سرمربی پیشین تیم فوتبال 
کنش به مصاحبه های برخی از بازیکنان و  پرسپولیس در وا
اعضای کادر فنی استقلال علیه پرسپولیس گفت: بازیکنان و 
کادر فنی پرسپولیس نباید به مصاحبه های استقلالی ها توجه 
کنند. آنها سبک و شیوه خودشان را دارند، ولی پرسپولیس فقط 
باید روی بازی های خودش تمرکز و بهترین نتایج را کسب کند. 

بیــنالمــلل
گلسمان که در هفته  های اخیر بحث حضورش   یولیان نا
روی نیمکت تیم هایی همچون بارسلونا، لیورپول، پاری سن ژرمن، 
منچستریونایتد، تاتنهام و احتمال بازگشتش به بایرن مونیخ 
مطرح بوده است، به نظر می رسد بازگشتش به بایرن محتمل تر 
است. بر اساس گزارش نشریه »اسپورت« چاپ کاتالونیا؛ بولیان 
گلسمان که یکی از گزینه های مدنظر برای جانشینی ژاوی  نا
هرناندس در بارسلونا است، در صورتی که پس از مسابقات یورو 
۲۰۲۴ به همکاری اش با اتحادیه فوتبال آلمان به عنوان سرمربی 
تیم ملی آلمان پایان دهد؛ به بایرن مونیخ باز خواهد گشت. 
گلسمان گزینه  نشریه آلمانی »بیلد« هم گزارش داد؛ یولیان نا
محبوب مکس اِبرل عضو هیات مدیره ورزشی باشگاه بایرن 
مونیخ برای جانشینی توماس توخل در پایان فصل جاری است. 

او طرفدار این مربی آلمانی و 3۶ ساله است و 
انتظار می رود به مدیران باشگاه بایرن برای 

گلسمان در  بازگرداندن او فشار بیاورد. نا
آخرین روز شهریور ماه سال گذشته به  
طور رسمی به عنوان جانشین هانسی 
فلیک در تیم ملی فوتبال آلمان معرفی 

شد و تا پایان مسابقات یورو ۲۰۲۴ هم هدایت 
مانشافت را به  عهده خواهد داشت. این مربی 

آلمانی تابستان ۲۰۲۱ جانشین فلیک در بایرن شد 
و در فصل اول حضورش در این تیم، باواریایی ها 
را به قهرمانی در بوندس لیگا رساند اما دومین 
فصل حضورش در این تیم با فراز و نشیب هایی 

به خصوص در بوندس لیگا همراه بود که در نهایت 
منجر به اخراج او در فروردین ماه سال گذشته شد. 

جهانبخش: انتظار نداشتم این همه بازی برای فاینورد انجام دهم

کتور و سپاهان قهرمانی را به سرخابی ها تعارف زدند  کریمیان: ترا

هفته  یک شنبه  جهانبخش،  علیرضا 
کس صدمین  گذشته در دیدار مقابل آژا
بازی رسمی خود را برای فاینورد انجام داد. 
رسمی  رسانه  با  گفت وگو  در  جهانبخش 
فاینورد که مصاحبه آن در صفحه یوتیوب 
این باشگاه منتشر شده است، گفت: هفته 
بسیار خوبی بود. البته برای خودم، صدمین 
بازی را برای باشگاهم انجام دادم؛ و از طرفی 
کس داشتیم. از  یک بازی بسیار زیبا مقابل آژا
رسیدن به این افتخار لذت می برم. بلافاصله 
بعد از بازی در رختکن فضای بسیار خوبی 
کم شد. همه واقعاً خوشحال بودند.  حا
به خاطر این پیروزی یک مهمانی کوچک 

دوشنبه  پرداختیم.  شادی  به  و  گرفتیم 
تعطیل بودیم و روز سه شنبه همه با لبخند 
وارد باشگاه شدند. فاینورد در دیدار این 
هفته در لیگ هلند با نتیجه پرگل ۶ بر صفر 
کس را در هم کوبید و جهانبخش که در  آژا
این مسابقه روی نیمکت قرار داشت در 
دقیقه 77 وارد زمین شد و به این ترتیب، 
صدمین بازی رسمی اش با پیراهن فاینورد 
کرد. او توانست دروازه حریف را  را تجربه 
گلش مردود اعلام شد و  کند ولی  نیز باز 
به همین خاطر بازی با همان شش گل به 
سود فاینورد به پایان رسید. این بازیکن 
ایرانی در بخش دیگری از صحبت هایش 

نیز افزود: توضیح اینکه چقدر رسیدن به 
این رکورد مهم است و چقدر خوشحالم، 
آمدم  اینجا  به  وقتی  است.  دشوار  کمی 
هرگز انتظار نداشتم این همه بازی برای 
فاینورد انجام دهم. چه روز و چه لحظه 
که به رکورد صدمین بازی  باشکوهی بود 
برای تیمم رسیدم. جهانبخش و آرنه اسلات 
)سرمربی فعلی فاینورد( از زمان حضورشان 
در آلکمار همدیگر را می شناختند. او درباره 
حضورش در فاینورد گفت: آرنه اسلات من 
را می شناخت و از من خواست که به فاینورد 
بیایم. وقتی پیشنهاد فاینورد به دستم رسید 
زیاد فکر نکرده ام. من رابطه خوبی با او دارم 

و شناخت خوبی از هم داشتیم. آمدنم به 
این جا خیلی خوب بود. من در سه سال 
گذشته فراز و نشیب های زیادی را در تیم 
تجربه کردم. فینال لیگ کنفرانس، قهرمانی 
پارسال خیلی لحظات ویژه ای بودند. امسال 
هنوز جام حذفی را داریم و می توانیم در این 
رقابت ها به قهرمانی برسیم. جهانبخش 
از تابستان ۲۰۲۱ با فاینورد قرارداد دارد و در 
این فصل عمدتا به عنوان بازیکن ذخیره در 
ترکیب تیمش حضور داشت. این مهاجم 
فصل گذشته در سالی که فاینورد قهرمان 
هلند شد، ۲۸ بازی انجام داد و قراردادش در 

تابستان به پایان می رسد.

با  کتور  ترا پیشکسوت  کریمیان،  مهدی 
کتور  گفتم ترا بیان اینکه ابتدای فصل هم 
کتور و سپاهان  جزو مدعیان نیست، گفت: ترا

قهرمانی را به سرخابی ها تعارف زدند.
کتور     شرایط فعلی ترا

گفت وگو با ایسنا در  کریمیان، در  مهدی 
کتور  کتور اظهار کرد: ترا ارزیابی از شرایط فعلی ترا
قبل از این دو سه بازی شرایط ایده آل داشت و 
حتی در جمع مدعیان قهرمانی قرار گرفته بود. 
کتور سر بزنگاه ها یک باره دچار مشکلاتی  ترا
می شود که فنی نیستند چون همیشه تکرار 
می شوند. او ادامه داد: من همیشه گفتم تیم 
هایی که قهرمانی را از دست می دهند مقابل 
تیم های مدعی از دست نمی دهند بلکه مقابل 
تیم های بحران زده امتیازات لازم را نمی گیرند. 
وقتی با سپاهان مساوی می کنید به شما خرده 
نمی گیرند اما باخت با اختلاف مقابل ذوب آهن 
که هفته هاست در بحران است، نشان دهنده 
این است که مشکل جای دیگر است. کریمیان 

کتور خیلی زیاد است  گفت: صحبت درباره ترا
و باید این چند هفته بگذاریم در آرامش تیم 
مسیرش را سپری کند و در نهایت ببینیم خمس 

چه خروجی خواهد داشت.
   کادر فنی 

کارشناس فوتبال افزود: از نظر من  این 
خمس مربی صاحب سبکی بود و کار فنی اش 
متفاوت است. اما باید ببینیم بازیکنان مازاد 
کتور  تیم های دیگر که در نقل و انتقالات به ترا
آمدند آیا واقعا انتخاب خودش بودند؟ او درباره 
استعفای محمد نصرتی اضافه کرد: نمی دانم 
چه بگویم و چه شد که نصرتی اینگونه احساسی 
صحبت کرد. به هر حال قضیه هوادار با مربی و 
بازیکن فرق می کند. آن ها به سختی به ورزشگاه 
می آیند و شاید یک جاهایی چیزی هایی 
ما  ولی نعمت  مردم  گفتم  همیشه  بگویند. 
هستند و در این شرایط اقتصادی و قرارداد 
های نجومی بازیکنان، هضم این موضوعات 
برایشان سخت است. در همه دنیا هم ممکن 

است بازیکنان را هو بکنند اما من با فحاشی 
موافق نیستم. وقتی نصرتی اینگونه استعفا 
می دهد باید ببینیم چه مسائلی گذشته و چه 

اتفاقاتی افتاده است.
   قهرمانی؟!

کتور  که آیا ترا وی در پاسخ به این سوال 
می تواند در ادامه مسیر به قهرمانی امیدوار 
کتور  باشد، گفت: ابتدای فصل هم گفتم ترا
جزو مدعیان نیست. استقلال، پرسپولیس و 
کتور این 3 هفته  سپاهان مدعی هستند. ترا
را از دست داد و تنها ۲ امتیاز کسب کرد آن 
که  هم در بازی های خانگی پشت سر هم 
کتور و  می توانستند از آن ها استفاده کنند. ترا
سپاهان قهرمانی را به سرخابی ها تعارف زدند.

   هواداران 
کتور از خمس  او درباره نارضایتی هواداران ترا
که خواستار جدایی او شده اند گفت: در این 
مقطع اصلا موافق تغییر سرمربی نیستم. با 
تمام احترام مربی بزرگی وجود ندارد که به جای 

خمس بیایید و مربی خارجی به زمان نیاز دارد 
و در این هفته ها اصلا درست نیست. در سال 
گر خمس نباشد باید مربی بزرگ تر  آینده هم ا
کتور بیاید و دوباره اسیر مربی  از خمس به ترا
کتور آمدند،  هایی که سال هایی ۶_5 هفته به ترا
نشوند. کریمیان خاطرنشان کرد: به هواداران 
کتور درود می فرستم و می گویم، آرامششان  ترا
کتور در شرایطی قرار گرفت که  را حفظ کنند. ترا
در این 3_۲ هفته اخیر می توانست واقعا با توجه 
به امتیازات از دست رفته استقلال و پرسپولیس 
کتور را با هوادارانش  برای قهرمانی بجنگد. ترا
می شناسند و باید خویش دنداری کنند. کار 
نشدن در فوتبال وجود ندارد و باید تیم شان 
را حمایت کنند. چیزی که تیم دارد همین ها 
گر  است و بازیکنی نمی تواند اضافه شود و حتی ا
مربی جدیدی بیاید نمی تواند شق القمر کند. 
با این ها باید ادامه داد و حمایت کرد تا ببینیم 
خروجی چیست و در نهایت بتوانیم راجع به آن 

صحبت کنیم.

کتور کنار رفتن سپاهان و ترا
 از جمع مدعیان 

تیم پرسپولیس مقابل ملوان به برتری رسید و اختلاف خود 
با استقلال را حفظ کرد. به نظرم بازی خوبی بود و پرسپولیس 
می دانست از این بازی مهم چه می خواهد. به خوبی توپ را به 
گردش درمی آورد و اجازه خلق موقعیت را به حریف نمی داد. ملوان 
به خوبی پرسپولیس را آنالیز کرده بود تا در این بازی امتیاز بگیرد. 
در نیمه اول خیلی خوب توانست اجازه حرکت را از پرسپولیس 
گر چه خلاقیت اورونوف و پاس عالی او را گولسیانی گل  بگیرد ا
نکرد. با این حال در نیمه دوم با جابه جایی که صورت گرفت 
پرسپولیس با کارهای ترکیبی به گل برتری رسید. تعویض هایی 
که پرسپولیس داشت در راستای حفظ نتیجه بود و بازیکنان 
تهاجمی جای خود را به عناصر دفاعی دادند تا ملوان نتواند 
نتیجه بازی را جبران کند. تعویض های سرمربی ملوان در راستای 
بازی هجومی بود ولی پرسپولیس هوشیارانه با ارائه بازی تدافعی 
اجازه نداد حریف به گل برسد. ملوان یک تیم ریشه دار است و 
مهدی تارتار توانسته با نفراتی که در اختیار دارد، تیم آماده ای 
را روانه میدان کند. به خصوص با اضافه شدن محمد عمری 
کار برای پرسپولیس سخت شد و این تیم را به عقب برد. عمری 
به راحتی عبدالکریم حسن را جا می گذاشت و از او رد می شد. 
کمی داشت و موقعیت گل صددرصدی  پرسپولیس دفاع مترا
به حریف نداد. ملوان مردانه برای جبران گل جنگید و البته اسیر 
ضد حملات پرسپولیس نشد. بعد از خوردن گل خوب جلو آمد 
و پرسپولیس عملاً بعد از آن موقعیت گلی نداشت. صددرصد 
قهرمان این فصل استقلال یا پرسپولیس است و جام قهرمانی در 
ورزشگاه آزادی به یکی از این دو تیم داده خواهد شد. سپاهان 
کتور و ملوان شکست خوردند و مطمئناً قهرمان  مساوی کرد؛ ترا
لیگ یکی از دو تیم آبی و قرمز تهران است. با نوع بازی هایی که 
از دو تیم دیدم هم به نظرم در این رقابت پایاپای، پرسپولیس 
قهرمان می شود. امیررضا رفیعی که به عنوان جانشین علیرضا 
بیرانوند مصدوم بازی می کند در سه دیداری که به میدان رفته 
اجازه نداده تا دروازه اش باز شود. خیلی خوب است که بازی 
به بازیکنان جوان تر داده شود. البته که بازیکنان جوان کامل 
نیستند و باید نقاط ضعف خود را برطرف کنند. هر چه قدر بازیکن 
جوان بیشتر بازی کند نقاط ضعف او رفته رفته از بین می رود. 
رفیعی رو به رشد است و باید بازی با پای خود را بهتر کند و مراقب 
کنترل کردن های توپ باشد. او تا به اینجا نمره قبولی گرفته است. 
زمان می برد تا دروازه بان پخته تری شود ولی نوید روزهای خوبی 

را به کشورمان می دهد تا بیشتر به جوانان اعتماد کنیم. 

محمودکلهر
کارشناسفوتبال


